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Vážený pane inženýre, 

informuji Vás, že jsem v srpnu t. r. obdržel vyjádření ministryně obrany Mgr. Jany 

Černochové (ministryně) k mým závěrům vyjádřeným ve zprávě o šetření ze dne 

11. července 2023. Ministryně s mým závěrem a zjištěným pochybením souhlasila. 

Záležitost proto byla projednána s příslušnými státními zaměstnanci, kteří budou současně 

vysláni na seminář zabývající se problematikou exekucí, aby si prohloubili své znalosti 

v oboru. V budoucnu by tak již k obdobným pochybením docházet nemělo. 

S ohledem na kroky učiněné mistryní obrany mám za to, že v průběhu šetření přijala 

dostatečná opatření k nápravě. Proto šetření zahájené na základě Vašeho podnětu 

uzavírám dle ustanovení § 18 odst. 2 zákona č. 349/1999 Sb., o veřejném ochránci práv. 

K Vašemu doplňujícímu dotazu ohledně vrácení neoprávněně stržených částek uvádím 

následující vysvětlení. Ministerstvo po určité období provádělo srážky z Vašeho výsluhového 

příspěvku ve větším rozsahu, než mu umožňuje zákon. Tuto částku si ale nenechávalo 

a zasílalo ji soudním exekutorům na další dluhy, které u Vás evidovalo. Za této situace 

nejsem přesvědčen o tom, že by Vám částku sraženou nad rámec mělo ministerstvo 

bez dalšího vracet. Po ministerstvu však můžete požadovat náhradu škody skutečné,1 

eventuálně i nemajetkové újmy2 prostřednictvím občanskoprávní žaloby. V daném případě 

totiž není s ohledem na judikaturu Nejvyššího soudu České republiky možné požadovat 

odškodnění podle zákona č. 82/1998 Sb., o odpovědnosti za škodu způsobenou při výkonu 

veřejné moci rozhodnutím nebo nesprávným úředním postupem. Ministerstvo v případě 

výplaty výsluhového příspěvku nevystupuje z pozice autoritativně nadřazeného subjektu, 

který by rozhodoval o právech či povinnostech, ale je v postavení plátce mzdy, resp. plátce 

jiného příjmu. Je tedy subjektem vstupujícím do občanskoprávních vztahů v rovné pozici 

s ostatními účastníky a jeho případná pochybení zakládají vůči všem poškozeným 

                                                        

1  Např. úroky, pokud jste si byl nucen půjčit nějaké peníze na své živobytí apod.  

2  Způsobené Vám v podobě nejistoty nebo duševních útrap kvůli čekání na to, jak vše dopadne, neboť situaci jste 
se snažil aktivně řešit; srov. § 2894 a násl. zákona č. 89/2012 Sb., občanského zákoníku. 
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občanskoprávní odpovědnost podle hmotného či procesního práva.3 Předtím Vám však 

doporučuji se o této možnosti poradit s advokátem či Vaším insolvenčním správcem.4 

S pozdravem 

 

 

JUDr. Stanislav Křeček 
veřejný ochránce práv 

(podepsáno elektronicky) 
 

                                                        
3  Srov. stanovisko Nejvyššího soudu ze dne 9. 10. 2013, sp. zn. Cpjn 203/2012, ECLI:CZ:NS:2013:CPJN.203.2012.1, 

dostupné na https://sbirka.nsoud.cz/sbirka/6867/. 

4  Vaším insolvenčním správcem je spol. B., konkrétně ohlášený společník C.; blíže viz sdělení dostupné 
v insolvenčním rejstříku xxx. 
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